

## Assessments Australia တာ်ဆုာ်ခီအလံာ်တက္ခီအသီမိာ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် သးခိာ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိး

### ဆူမိာ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အအိာ်

န့ၢ်တၢ်ဆုာ်ခီအီၤလၢသးခိာ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ဒ်သိးကထံာ်ဘၣ်လၢမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဆိမိာ်ခီဒီးတၢ်ယဲာ်  
လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤဘၣ်ဒိဝဲအတၢ်မၤလိဒီးန့ၢ်ပာ်ယုာ်ဆူက့ၢ်အပူၤဒ်လဲာ်အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.  
တၢ်အံၤကမၤစၢၤက့ၢ်လၢကနၢ်ပာ်ဝဲမ့ၢ်န့ၢ်ဒီးသးခိာ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိာ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်တၢ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး(တၢ်သ့ၣ်ညါ  
အသးက့ၢ်ဂီၢ်တၢ်တလၢပုၤ)အဂီၢ်, ကဘၣ်ဆိာ်ထွဲန့ၢ်အခံဒ်လဲာ်, ဒီးမ့ၢ်က့ၢ်န့ၢ်ကပတံအါထီၣ်လံာ်  
လဲာ်တၢ်ဖိတၢ်လံာ်ကဲဘျးလၢတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ဝဲက့ၢ်အအိာ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်မၤအကျါအကျဲအဝဲအံၤအိာ်ဝဲလၢလံာ်ကဘျးပိာ်ထွဲတဖၣ်အံၤအပူၤဒီးနကလိာ်မၤပုၤလံာ်တက္ခီ  
အံၤဒီးလံာ်ပျဲန့ၢ်လီၤ.

ဝံသးစူၤမၤပုၤလံာ်တက္ခီအံၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်အါအါတသ့ဖဲအသ့ကတၢ်ဒီးဆုာ်ကဒါက့ၢ်ဆူန့ၢ်အကျိာ်န့ၢ်တက္ခီ.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်လၢန့ၢ်ထီၣ်ကမၤစၢၤပုၤလၢကဆၢတဲာ်ဝဲတၢ်သမံသမိးန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤအီၤလၢAssessments Australia သ့တ  
သ့အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ခဲလၢအပူၤကွၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်အကျါဒိာ်လၢကမၤတၢ်ဆၢတဲာ်အဂီၢ်, အယိမ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢန  
ကဟ့ၢ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်အါအါကတၢ်တသ့ဖဲအသ့န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်လၢန့ၢ်ထီၣ်ပုၤအံၤကပာ်ယုာ်လၢပလံာ်ပာ်ဖျါတဖၣ်အပူၤဒီးကမၤစၢၤပုၤလၢကဟ့ၢ်ထီၣ်တၢ်သမံသမိးလၢအ  
ဘၣ်ကတၢ်ဒီးအလၢပုၤလၢန့ၢ်အတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့တၢ်လိာ်အဖီခိာ်န့ၢ်လီၤ.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်လၢက့ၢ်စ့ၢ်ကီးကပာ်ယုာ်ဖဲလံာ်ပာ်ဖျါအပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဝံသးစူၤတၢ်နီၣ်ဘၣ်လံာ်တက္ခီအံၤတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ကဘၣ်မၤပုၤထီၣ်အီၤလၢခီဖျါထၢာ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲာ်ဒီး  
မၤပုၤထီၣ်အီၤလၢစုန့ၢ်, က့ၢ်ကဟ့ၢ်လီၤန့ၢ်လံာ်တက္ခီအဒိအဂၤတဘျးသ့ဝဲလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်လၢက့ၢ်စ့ၢ်ကီး  
ကပာ်ယုာ်လၢလံာ်ပာ်ဖျါအပူၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်မၤအကျါအကျဲအံၤအဖီခိာ်နတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိာ်တမံမံၤ,မ့တမ့ၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢကမၤပုၤလံာ်တက္ခီ  
တဘျးအံၤန့ၢ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးက့ၢ်, မ့တမ့ၢ်တၢ်သမံသမိးအီးစုၤလၢယါ (Assessments Australia) ဖဲ  
၀၃ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ မ့တမ့ၢ်အံၤမ့(လ)ဆူ [PSD-AS@assessments.com.au](mailto:PSD-AS@assessments.com.au) တက့ၢ်.က့ၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤန့ၢ်ပုၤကျိးထံတၢ်  
တဂၤလၢကမၤစၢၤန့ၢ်လၢမၤပုၤထီၣ်လံာ်တက္ခီအံၤလၢအဲကလံးကျိာ်န့ၢ်သ့လီၤ.

တၢ်ဘျး

Assessments Australia Team  
[Students with Disability Assessment Service website](#)

## သးခိန်နှံတင်သွန်ညါအတင်သမံသမိးဃုဒ်ဒီး Assessments Australia- တင်ဂုတ်ကျိလုလါမိပ်ပပ်/ပုလုကွေထွေတင်တဖန်အဂီဝ်

Assessments Australia မှ်မတလဲလဲန့.

Assessments Australia, မှ် MAX အတင်ယဲင်လီတင်ဂုတ်ကျိအကျါတခါ, မှ်ခိဖနံတဖျါလုလါအသဘူလုလါအတင်ဒုင်ဝဲ  
လုလါအသမံသမိးကိုဖိတဖန်လုလါကဆိန်ထွေကိုဃုဒ်ဒီးလံပ်ပတံထိန်လုလါတင်ရဲင်တင်ကျဲလုလါကိုဖိလုလါအအိန်ဒီးသးခိန်နှံ  
ကွေဂီတလုပဲဒီးတင်ဒုပုဃုဒ်ပုလုလါအအိန်ဒီးသးခိန်နှံကွေဂီတလုပဲဒီးအဂီဝ်န့လီ. တင်မၤစၢၤကရၢအံၤတင်ဟ့င်ထိန်အီ  
လုလါတအိန်ဒီးတင်လုလါတင်စ့ၤလုလါကိုဒီးဟံင်ဖိယိဖိအအိန်ခိဖျါတင်အာ်လီၤဃံးဃုဒ်ဒီးတင်ကုန်ဘုန်ကုန်သ့ဝဲကျိ  
(DE) န့လီ.

ဘုန်မနုၤလုလါတင်ဆုၢ်ခိဃီၤယဖိလုလါတင်သမံသမိးအဂီဝ်လဲန့.

နဖိဘုန်ဘုန်တင်ဆုၢ်ခိဃီၤအီၤလုလါသးခိန်နှံတင်သွန်ညါတင်သမံသမိးအဂီဝ်ခိဖျါတင်ဘုန်ယိန်အလီၢ်အိန်လုလါအတဝဲသ့တင်မၤလိ  
အပူၤ, ဒီးကိုအဲဒ်ဒီးသ့ညါတင်အံၤကမ့ၢ်ဘုန်ဖုးခိဖျါအသးခိန်နှံတင်ဒိန်ထိန်တဘုန်လီၢ်ဘုန်စးဘုန်(သးခိန်နှံတလုပဲဒီးဘုန်)  
အယိဇါန့လီ.

လုလါသးခိန်နှံတင်သွန်ညါတင်သမံသမိးအဂီဝ်ပက-

- ကွေအတင်ဆိကမိန်အကလုန်ကလုန်ဒီးတင်ယဲင်လီတင်ဂုတ်ကျိအတင်သ့တင်ဘုန်လုလါတင်လိန်ဘုန်အီၤလုလါတင်မၤလိအဂီဝ်  
တဖန်န့လီ. တင်အံၤမ့ၢ်တင်အကျါဒိန်လုလါနကယုထံင်ဘုန်မနုၤနဖိကအိန်ဒီးတင်ကီတင်ခဲလုလါတင်မၤလိအပူၤလဲန့လီ.
- ကွေဘုန်နဖိ သကဲးပဝးလုလါကတုထိန်ထိန်ဘးတင်ခဲလုလါ (ဒ်သီးနဖိကသ့ခိဖျါတနံၤဘုန်တနံၤအတင်အိန်မ့)
- ကွေဘုန်တင်ဂုတ်ကျိဘုန်ဃးဒီးနဖိအတင်လဲၤခိဖျါအပူၤကွေ, ဒ်အမ့ၢ်အဝဲသ့တင်ဒိန်ထိန်ဆိ, ကတီၤဆိကိုဒီးကို  
အတင်လဲၤထိန်လဲၤထီ, ဒီးတင်သမံသမိးအဂီဝ်တဖန်
- ကတီၤတင်ဒီးနဒီးပုလုလါအဂီဝ်တဖန်လုလါအသ့ညါနဖိဂုၤဂုၤတဖန်=

တင်သမံသမိးအံၤကမၤစၢၤပုလုလါကနုၢ်ပာ်နဖိအတင်မၤလိအတင်လိန်ဘုန်တဖန်န့လီ. ဖိသုင်အါဒ်အါဂၢၤအိန်ဒီးတင်ဂုတ်ကျိလု  
ကို, ဘုန်ဆုန်ထဲဒ်စ့ၤဂၢၤကအိန်ဒီးသးခိန်နှံတင်သွန်ညါအတင်ဒိန်ထိန်တဘုန်လီၢ်ဘုန်စးဘုန်န့လီ. နတင်သံကွေ  
မှ်အိန်ဘုန်ဃးတင်ဂုတ်အံၤ, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးကိုမ့တမ့ၢ်ပရူဖဲ (၀၃) ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ တက့ၢ်.

တင်ဆုၢ်ခိအတင်မၤအကျိၤအကျဲ

နဖိအကိုဆဲးကျိးပုလုလါကမၤတင်ဆုၢ်ခိအံၤအဂီဝ်လီ. ပလိန်မၤန့ၢ်တင်ဂုတ်ကျိလုလါနဒီးကိုအအိန်လုလါကထံင်ဘုန်မှ်

Assessments Australia သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ် မှ်ပှ်အဂ့ၤကတၢ်လၢကမၤတၢ်သမံသမိးအံၤလီၤ. ကိုမၤစၢၤန့ၤ လၢကမၤပှ်လံာ်တကီၢ်အံၤဖဲလိာ်ဘဉ်တၢ်မၤစၢၤန့ၤသ့ဝဲလီၤ.ပမ့ၢ်ဆိမိာ်ပှ်အဂၤတဂၤမ့ၢ်ဂ့ၤဒိၣ်လၢကသမံသမိးန့ၢ်ဒီးပကဒုး သ့ၣ်ညါကိုန့ၣ်လီၤ.

### တၢ်သမံသမိး

ပသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အကျါတဂၤကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူကိုအအိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကထံၣ်လိာ်ဒီးန့ၢ်အဂီၢ်လီၤ. သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိလီၤဆိဒီးမ့ၢ်သရဉ်ဒိၣ်သမၤထီၤလၢအဖျါတီၤပတီၢ်ထီၤကတၢ်လၢကသမံသမိးဝဲသးခိန် နူၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘဉ်လီၤဘဉ်စးအဂီၢ်လီၤ. ကိုကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၢ်ဖဲတၢ်အံၤကကဲထီၣ်ဆံးယံာ်လဲၣ်, ဒီးကွဲမ့ၢ်န့ၤလၢကဟဲဆူကို လၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.တၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘဉ်ပှ်ကတီၢ်ကျိးထံတၢ်န့ၣ်,ကိုကရဲၣ် ကျဲၤမၤအီၤန့ၣ်လီၤ.သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူန့ၢ်လၢကကွဲဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတချုးတၢ်သမံသမိးအခါန့ၣ် လီၤ.တၢ်သမံသမိးအံၤတၢ်ညီၣ်န့ၢ်မၤအီၤလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှ်ဖဲပဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်တကီၢ်လၢတၢ်မၤပှ်အီၤဝဲန့ၣ်လီၤ

ညီၣ်န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အဂ့ၤဒိၣ်လၢဖိသ့ၣ်န့ၢ်တၢ်ကတဲဘဉ်အီၤဘဉ်ဘးတၢ်သမံသမိးအဂ့ၤလၢကျဲၤလၢအကပုၣ်လုာ်အပူၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ် သ့ဝဲတၢ်ကတီၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်လၢန့ၢ်ဖိကိးလိအသးမ့ၢ်တမ့ၢ်ကတီၢ်ပာ်အသးအဂီၢ်ဘဉ်. ဖဲတၢ်သ မံသမိးအနံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ကါဒိၣ်လၢန့ၢ်ဖိကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးအီၤအကသံဉ်လၢညီၣ်န့ၢ်အီၤအီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပီးတၢ်လီၤအိၣ်ဝဲအါကလုာ်လၢသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်သမံသမိးဝဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီတခိၣ်တၢ်သမံသမိးန့ၢ်ကမ့ၢ် လၢအါဖဲအပူၤ, တဘျီတခိၣ်ကမ့ၢ်လၢစးခိအလီၤ, ဒီးတဘျီတခိၣ်တၢ်ကပာ်ဖျိာ်တၢ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပီးတၢ်လီၤခဲ လၢာ်ထီၣ်ဒုးဝဲတၢ်တမံၤဃီ, ဒီးခဲလၢာ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤလၢ DE န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကကွဲၢ်ဃီထံဝဲန့ၢ်ဖိလၢတီၤပှ်မ့ၢ်တမ့ၢ် လၢကိုကရၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

### ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲ

သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကဟ့ၣ်န့ၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘဉ်ဘးတၢ်သမံသမိးဒီးတၢ်လၢန့ၢ်ဒီးကိုမၤတၢ်သ့လၢကမၤစၢၤန့ၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကတဲဘဉ်န့ၢ်မ့ၢ်န့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိန်နူင်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အတၢ်တလၢတပှ်ဘဉ်ဒါအဂ့ၢ်, ဘဉ်ဆဉ် တဘျီတခိၣ်လိာ်အါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကမၤတၢ်ဒီးဆၢတံာ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, တၢ်သမံသမိးတၢ်ထံၣ် လိာ်အကတီၢ်န့ၣ်တၢ်ကလိာ်ဘဉ်အီၤသ့ဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.န့ၢ်ဟဲဆူကိုမ့ၢ်တသ့ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခဲလၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန် နူၣ်ကသံဉ်သရဉ်အဂီၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကဆဲးကျိးန့ၤလၢလီၤတဲစိအပူၤလီၤ. ကိုကရဲၣ်ကျဲၤန့ၢ်ပှ်ကတီၢ်ကျိးထံတၢ်ဖဲန့ၢ်မ့ၢ်လိာ် ဘဉ်အီၤအခါန့ၣ်လီၤ

ပကဆုၤထီၣ်သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အလံာ်ပာ်ဖျါဆူကိုလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှ်ဖဲတၢ်သမံသမိးအဆၢကတီၢ်သၢန့ၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.ကိုက ဟ့ၣ်န့ၤလံာ်ပာ်ဖျါအဒိတဘျီ, လၢကပာ်ဃုာ်ဝဲတၢ်ဆိမိာ်တနီၤလၢကမၤစၢၤန့ၢ်ဖိအဂီၢ်လီၤ.ဖဲန့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါ, လၢကပာ် ဃုာ်တၢ်ဆိမိာ်လၢကမၤစၢၤန့ၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.ဖဲန့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါဝဲတစု, နကိးပှ်သ့ဖဲ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ ဖဲန့ၢ်တၢ်သံကွဲၢ်မ့ၢ်အိၣ်

တမံမံန့လီ. ကိုကစံးဆာစိုကီးဝဲနတၢ်သံကွၢ်လၢအအိၣ်ဒီးန့တမံလၢလၢန့လီ

ယဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပွဲၤဘၣ်န့တၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

နဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပွဲၤဘၣ်န့, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤလိတၢ်အဂီၢ်လီ. ကမၤတၢ်ဆီတလဲလၢအတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤဖဲအလီၢ်အိၣ်ဒီးကစးထီၣ်မၤဝဲနီၢ်တၢ်တၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤန့လီ. တၢ်ကပၢ်လီၤဝဲကိုဖိတၢ်ဆိၣ်ထွဲကရူၤလၢကကတိၤတၢ်ဘၣ်သးဒီးနဖိ

အတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်န့လီ. ကိုပတံအါထီၣ်လံၣ်လဲၣ်ကဲဘျူးတဖၣ်သ့ခိဖျိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤတဖၣ်(PSD) မ့တမ့ၢ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်န့ပၣ်ယုၣ် (DI)အဂီၢ်န့လီ.

ကိုအပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတၢ်ကကတိၤတၢ်ဒီးန့ဘၣ်သးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢလၢတၢ်မၤအီၤလၢန့ကိုအလီၢ်ကဝီၤအပူၤန့လီ.

တၢ်မၤစၢၤကရၢအဂၤတဖၣ်ကမၤစၢၤစိုကီးန့လၢကမၤစၢၤနဖိအဂီၢ်, ဒ်အမ့ၢ် ထံကီၢ်သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်အုၣ်ကီၤ (National Disability Insurance Scheme) (NDIS) န့လီ.

ယဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်တလၢတပွဲၤဘၣ်တခီတၢ်မနုၤကမၤအသးလဲၣ်.

နဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပွဲၤဘၣ်န့, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအီၤလၢကမၤလိတၢ်န့လီ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲအါမံဆူကိုအဂီၢ်လၢကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကိုဖိခဲလၢအဂီၢ်, တမ့ၢ်ထဲပုၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအဂီၢ်န့ဘၣ်. သးခိၣ်န့ကသံၣ်သရၣ်အလံၣ်ပၣ်ဖျါကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢကမၤစၢၤန့ဒီးကိုတၢ်ဆိၣ်ထွဲနဖိအတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့လီ. နကတိၤတၢ်ဒီးကိုဘၣ်သးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကသ့ဆိၣ်ထွဲနဖိဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့လီ.

### တၢ်ကတိၤကျိၤအခိၣ်သ့ၣ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤ (PSD): PSD ဟ့ၣ်ထီၣ်ပဒိၣ်ကိုတဖၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲအပိၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကိုဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်အါဝဲတဖၣ်အဂီၢ်လီ.

သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်န့ပၣ်ယုၣ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်န့ပၣ်ယုၣ်ကမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကမၤသ့ၣ်ညါအီၤဒီးဘံးထိရံယါပဒိၣ်အကိုတဖၣ်ခိဖျိတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအါထီၣ်လံၣ်ပတံထီၣ်လၢယဲၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤစးထီၣ် ကိုကတီၢ် ၄ ၂၀၂၁ န့လီ. ဖဲ ၂၀၂၅ ကတၢ်ဝဲန့ၣ်, သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်န့ပၣ်ယုၣ်န့တၢ်ကပၢ်က့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအလီၢ်လၢကိုတဖၣ်အပူၤန့လီ. သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤအတၢ်န့ပၣ်ယုၣ်အက့ၢ်ပနီၣ်န့တၢ်ကသ့အီၤလၢကမၤစၢၤဝဲကိုဒီးဟံၣ်ဖိသီဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်ပၢ်ကိုဖိအတၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့လီ.

သးခိၣ်န့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိး -တၢ်သမံသမိးတခါလၢတၢ်မၤအီၤလၢသးခိၣ်န့ကသံၣ်သရၣ်တၢ်လၢအကွၢ်ဝဲပုၤတၢ်အတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအကါဒိၣ်လၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့လီ.

သးခိၣ်န့တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၤဘၣ်စး (သးခိၣ်န့တၢ်တလၢတပွဲၤ)-သးကွၢ်ဂီၤတလၢပွဲၤလၢအမၤဘၣ်ဒိဝဲပုၤတၢ်

